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Medlemmer af Folketinget Tom Behnke (FP), 
Kim Behnke (FP), Thorkild B. Fransgaard (FP) 
og Christian Jensen (FP) har meddelt mig, at de 
ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til folketingsbeslutning om inddragelse 
af pension for alle domsanbragte -  pensions- 
mæssig ligestilling af domsanbragte. 
(Beslutningsforslag nr. B 91). 

Medlemmer af Folketinget Søren Søndergaard 
(EL) og Frank Aaen (EL) har meddelt mig, at de 
ønsker at stille følgende forespørgsel til kultur- 
ministeren: 

»Hvad kan ministeren oplyse om, hvordan det 
sikres, at de statslige midler til kunstnerstøtte i 
videst muligt omfang bruges til at understøtte 
et bredt felt af udøvende og skabende kunstne- 
re, samt at offentlige indkøb og udsmyknings- 
opgaver understøtter et mangfoldigt kunstne- 
risk udtryk?« 
(Forespørgsel nr. F 32). 

Den første sag på dagsordenen var: 
1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 29: 
Forespørgsel til kulturministeren [om offent- 
ligt ejede museers og fondes indkøb af kunst]. 
Af Poul Nødgaard (DF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 2/2 99). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af den- 
ne forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. 
F 30: 
Forespørgsel til ministeren for udviklingsbi- 
stand [om den 4. verdenskvindekonference i 
Beijing]. 
Af Ingrid Rasmussen (S), Hanne Severinsen (V), 
Lene Espersen (KF), Anni Svanholt (SF), 
Yvonne Herløv Andersen (CD), Elisabeth 
Arnold (RV), Søren Søndergaard (EL), Merete 
Behrndt (FP) og Tove Videbæk (KRF). 
(Forespørgslen anmeldt 2/2 99). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af den- 
ne forespørgsel, betragter jeg Tingets samtykke 
dertil som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
3) Anden behandling af lovforslag nr. L 79: 
Forslag til lov om ændring af lov om social 
service. (Udvidelse af ordningen om frit valg 
af hjemmehjælp). 
Af Erik Larsen (V) og Bendt Bendtsen (KF) m.fl. 
(Fremsat 5/11 98. Første behandling 27/11 98. 
Betænkning 28/1 99). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Else Winther Andersen (V): 
Her ved anden behandling af lovforslag nr. L 79 
om frit valg af hjemmehjælp vil jeg på Venstres 
vegne godt give det de ord med på vejen, at det 
viser sig jo rundtomkring i landet, at de ældre 
gerne vil have lov til at bestemme over deres 
egen hverdag, og det er jo netop det, lovforsla- 
get giver udtryk for. 

Vi siger: Hvorfor skal kommunerne næsten 
have monopol på at sende en hjemmehjælper? 
Det må da være den ældre selv, der skal be- 
stemme, om det skal være det offentlige eller et 
privat firma, der udfører den visiterede opgave. 
De ældre vil også gerne selv være med til at be- 
stemme, hvilket tidspunkt på dagen der even- 
tuelt vil være brug for hjælp. 
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Det viser sig, at dér, hvor de ældre har en 
valgmulighed, er der også større tilfredshed 
blandt de ældre. Vi ser det bl.a. i Odense, hvor 
man jo har lavet nogle forsøg i et par områder, 
og nu er man gået over til generel valgfrihed i 
kommunen, og tilfredsheden er stigende. Vi 
ved også, at i de kommuner, hvor man lader 
private firmaer være med til at udføre opgaver, 
vil kommunen forlange den kontrakt overholdt, 
som den har indgået med det firma, det drejer 
sig om. 

Det vil altid være bedre, at der er en konkur- 
rence inden for de enkelte områder; i den sidste 
ende vil det både give en bedre kvalitet af den 
ældrepleje, der bliver udført, og det vil også 
give en større tilfredshed for de ældre, så derfor 
håber vi, at lovforslaget vil blive vedtaget ved 
tredje behandling. 

Hermed sluttede forhandlingen, og lovforslaget 
overgik derefter til tredje behandling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
4) Anden behandling af lovforslag nr. L 92: 
Forslag til lov om ændring af lov om udstyk- 
ning og anden registrering i matriklen samt 
lov om landinspektørvirksomhed m.m. (Priva- 
tisering af de sønderjyske landinspektørkon- 
torer). 
Af by- og boligministeren (Jytte Andersen). 
(Fremsat 18/11 98. Første behandling 2/12 98. 
Betænkning 2/2 99). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Formanden: 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
5) Forespørgsel nr. F 16: 
Forespørgsel til udenrigsministeren: 
»Hvad kan regeringen oplyse om den danske 
regerings holdning til planeme for ændret 
struktur og strategisk koncept for NATO og 
regeringens forhandlingslinje op til og under 
NATO's topmøde i Washington i april 1999?« 
Af Holger K. Nielsen (SF) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 26/11 98. Fremme af 
forespørgslen vedtaget 2/12 98). 

Begrundelse 

Holger K. Nielsen (SF): 
Som bekendt fylder NATO 50 år i år, og der er 
planlagt et topmøde i Washington sidst i april 
måned, hvor NATO-landene skal drøfte NA- 
TO's fremtidige rolle. 

I andre lande har der faktisk været en del po- 
litisk debat om de tanker, der er om det frem- 
tidige NATO. Den debat har vi kun i ringe om- 
fang haft her i Danmark og i det danske Folke- 
ting, og fra SF's side har vi følt, det ville være 
naturligt, at vi tog den debat her i Folketinget. 

Vi håber også, at sagen kan følges op af en 
yderligere diskussion efter forespørgselsdebat- 
ten i dag, og i hvert fald ser vi frem til, hvad re- 
geringen har at svare på spørgsmålet om 
NATO's fremtidige rolle, og hvad regeringen vil 
i de forhandlinger, der er op til Washington- 
topmødet i april måned. 

Besvarelse 

Udenrigsministeren (Niels Helveg Petersen): 
Jeg hilser denne mulighed for at diskutere op- 
spillet til NATO-topmødet i Washington i april 
i år meget velkommen. Dette topmøde marke- 
rer NATO's 50-års-jubilæum, og topmødet har 


